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Referat LOKALRÅDET Nors, Tved og Ø. Vandet. 

Torsdag den 3. Oktober 2024 

Afbud; Pia Vistisen, Mads Vester 

 

Punkt Dagsorden Referat/beslutninger 

1. 
 
 
 
 
 
 
 

Velkomst v/formanden 
Herunder ref. fra møde Med 
kunstneren Kurt Tegtmeier 
fra Vang om 
Guldbådsprojekt i den 
sydlige rundkørsel.  
 

Kurt Tegtmeier vil gerne lave opgaven med at få et 
Guldbådeprojekt i rundkørsel Syd. Vi skal ansøge Statens 
Kunstfond om penge til i første omgang at få lavet en skitse 
herefter skal der ansøges om penge til projekt ”Guldbåd” 
Jens Otto arbejder videre i samarbejde med Kurt Tegtmeier 
Ansøgt LUF midler om etablering af sti fra Dalen til Kirkebyvej 

2. 
 
 
 

Økonomi v/ Inger Vi har status på 31.834, 12 kr. og vi har fået refunderet midler 
fra vores skoleprojekt 

3. 
 
 
 
 
 

Status vedr. VE- projekter i 
Området v/ Esben, Casper og 
Jens Otto 
 

Der har været afholdt møde med Thisted Kommune 
borgmester og udvalgsformand om fordelingen af VE områder. 
Der sættes 3 områder i gang med VE her i 2025 i henhold til en 
geografisk fordeling.  
Projektet på Ballerum er uden mulighed for lokal finansiering på 
nuværende tidspunkt.  
 

4. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Forslag om, at lokalrådet 
retter henvendelse til 
Museum Thy vedr. 
udarbejdelse af lokalt 
formidlingsmateriale om 
Guldbådene fra Nors – 
Thorshøj. Uddybning Jens 
Otto 
 
 

Formidling af historien om ”Guldbådene” ved henvendelse til 
Thisted Museum. Det er tanken at det skal formidles ved FIF 
huset 

5. 
 
 
 
 
 
 
 

Status for 
Områdefornyelsesprogramm
et for Nors, Kystsporspot 
m.v. v/alle 
 
Forslag om, at vi sammen 
laver en forholdsvis konkret 
køreplan for 
områdefornyelsen – specielt 
”Naturtorvet Nors” - 

 
Hvem slår græsset på Kystsporet som løber gennem den gamle 
grusgrav langs den tidligere tennisbane?? 
 
Der skal aftales møde med arkitekterne, det bliver i mandag 
den 28. oktober eller fredag den 8. november fra kl. 8.30 
deltager er arbejdsgruppen ved Jens, Jens Otto, Daniel, Casper 
og Mads, Rene deltager 
Foran Nors Beboerhus tænkes det indhegnede område ind som 
et grønt areal. 
 



- 

herunder inddragelse af det 
valgte Arkitektfirma. 
Vejomlægningen ved 
Købmanden – status v/ Rene 
og Jens Otto efter møde med 
Carsten Købmand og Sanne 
 
 
 
Herunder status vedr. 
Vuggestue m.v. i relation til 
Beboerhuset. v/alle 
 
 

 
 
Bykernevej lukkes og ny vej langs købmanden mod syd 
etableres i foråret 2025 med fortov ned mod købmanden. 
Købmandens nuværende trappe fjernes og der etableres rampe 
til gående ned mod Beboerhus fra købmanden. Den nuværende 
skater rampe ved Beboerhus flyttes til nuværende vej 
Bykernen. Der etableres som aftalt parkeringspladser til brug 
for Nors Børnehus og Nors Beboerhus 
 
Der er ikke truffet nogen politisk beslutning endnu 
 
Beplantning på Smedetoften. Karen fremsender forslag til Rene 

6. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Forslag om at alle 
ansøgninger om evt. tilskud 
fra fonde m.v. til 
delprojekter i 
Områdefornyelsesområdet 
gøres til et koordineret 
fælles anliggende så vi ikke 
kommer til at ”spænde ben” 
for evt. ansøgninger til store 
interessante fonde. 
Uddybning v/Jens Otto 
 
 

Henstilling om at ansøgninger skal koordineres 
 
Vi påtænker at nedsætte en gruppe som skal varetage 
fondsansøgninger som skal varetage alle ansøgninger 
Vi vil udpege en arbejdsgruppe. Casper vil være den udfarende 
kraft i etableringen af gruppen og sørger for det fornødne 
 
 

7. Trafikmålinger m.v. 
Herunder Holmevej. 
Skolevejsprojekt med Nors 
Skole – indsendt til 
forvaltningen /Rene 
 
 
 

Trafikmåling på Holmevej, er foretaget på et tidspunkt hvor der 
har været anlægsarbejde på strækningen. Der kan derfor være 
behov for en fornyet måling, ligesom der ønskes at byskiltet på 
Holmevej flyttes vest på.  
Der er lavet et forslag om en spærring fra Tråbakken, så der skal 
holdes stille kortvarig før udkørsel. 
Vedrørende Skolevejsprojektet skal Jens Otto sørge for at 
fremsende igen til Rene. 
 

8.  
Status vedr. Skovprojekt m.v. 
i Øster Vandet v/ Inger 
(økonomi) 
 

 
Pia kontakter Withdal og får lavet en svævebane for de 30. 000 
kr som de har fra LUF midler Henvises til punkt 2 

9.  Ansøgning til Realdania vedr. 
spændende bygning til 
etablering ved enden af 
Beboerhuset – se pkt. 5. fra 
sidste møde. 
Er afsendt – svar forventes 
omkring 15. november 
v/Jens Otto 

Vi afventer tilbagemelding 
 
 
 



- 

 

 
10. 
 

Tidsplan for fusion af 
Borgerforeningen og 
Lokalrådet – evt. 
fastsættelse af datoen og 
sted for afviklingen af 
opløsnings-
generalforsamling/årsmøde 
samt stiftelse af den nye 
forening. v/alle 
 
Evt. Navneforslag v/alle 
 
NB: 
Borgerforeningens 
Generalforsamling og 
Lokalrådets Årsforsamling 
har vedtaget at sætte 
processen i gang. 
 
 
 

Udarbejdelse af fælles vedtægter og overgangsbeskrivelse for 
fusion af Borgerforeningen og Lokalrådet. 
Beskrivelse af arbejdsopgaver i henholdsvis Borgerforeningen 
og Nors Tved og Ø. Vandet lokalråd. 
Formandsskabet i begge foreninger har ansvar for indkaldelse 
til møde. 

 
11. 
 
 

a. Status og evt. forslag til 
beslutning vedr. det 
kommunale område ved 
kirken. 
b. Tiltag vedr. cykelsti fra 
Tved til Nors v/alle 
 
 
 

Vi afventer tilbagemelding fra Rene 
 
 
 
Forslag fra Tved om anlæggelse af cykelsti ved at anvende 
Bangsmindevej.  
Rene, Daniel og Casper arbejder videre med dette projekt 
 

12. 12. a. Eventuelt 
 
 
 
12.b. Tid og sted for næste 
møde 

Vedr. skovrejsning på areal ved fodboldgolf vil Inger kontakte 
lejer af jorden om det er muligt at komme i gang med 
skovrejsning i efteråret 2025 
 
Onsdag den 20. november kl. 09.00 ved F.J byg Stationsvej 
 
 
 

 

                            


